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RM-KR.0012.26.01.2023            

Protokół  
z posiedzenia Komisji Rewizyjnej 

 Rady Miejskiej w Rzgowie 

odbytego w dniu 30 stycznia 2023 r.  

w Sali Obrad Rady Miejskiej w Rzgowie, pl. 500-lecia 22 

 

 

Ad.1.  

Posiedzenie Komisji Rewizyjnej otworzył o godz. 09:08 Z-ca Przewodniczącego Komisji 

Jan Spałka witając członków komisji, Burmistrza Rzgowa Mateusza Kamińskiego, 

Kierowników Referatów Urzędu Miejskiego oraz jednostek organizacyjnych gminy, a także 

członków pozostałych Komisji Rady Miejskiej w Rzgowie, tj.: 

- Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

- Komisji Spraw Społecznych, 

- Komisji Gospodarki, Budżetu i Finansów.  

 

Ad.2. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Jan Spałka na podstawie listy obecności poinformował, 

że obecnych jest 4 członków komisji i stwierdził quorum uprawniające do podejmowania 

decyzji. Nieobecny Zbigniew Waprzko. Lista obecności stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad.3. 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Omówienie materiałów na LVII sesję Rady Miejskiej: 

a) uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia 

w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2019-2023. (DRUK 1) 

b) uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 

za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z  wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. (DRUK 2) 

c) sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego za rok 2022. (DRUK 3) 

d) uchwały w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego pn. „Jagódki” w Tadzinie. 

(DRUK4) 

e) uchwały w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego pn. „Jagódki II” w Tadzinie. 

(DRUK 5) 

f) uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę 

Rzgów oraz określenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 

pobierane przez uczelnie i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy, na 

które dofinansowanie będzie przeznaczone w 2023 r. (DRUK 6) 

g) uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 

obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów 

niepełnosprawnych oraz rodziców. (DRUK 7) 
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h) uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rzgów na lata 

2023-2034. (DRUK 8) 

i) uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2023. (DRUK 9) 

j) uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Rzgów w 2023 roku. (DRUK 10) 

k) uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Hucie Wiskickiej i Grodzisku. (DRUK 11) 

l) uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Prawdzie. (DRUK 12) 

m) uchwały w sprawie określenia wysokości górnych stawek opłat za usługi opróżniania 

zbiorników bezodpływowych oraz osadników w instalacji przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości na terenie 

Gminy Rzgów. (DRUK 13) 

n) uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet przysługujących radnym 

Rady Miejskiej w Rzgowie oraz zwrotu kosztów podróży służbowej. (DRUK 14) 

o) uchwały w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Rzgowie 

do wystawiania polecenia wyjazdu służbowego dla Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Rzgowie. (DRUK 15) 

p) uchwały w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet sołtysom oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowej. (DRUK 16) 

5. Omówienie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości  

i porządku na terenie Gminy Rzgów. 

6. Omówienie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości  

i zagospodarowania tych odpadów.  

7. Wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

Ad.4. 

a) uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia 

w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2019-2023. (DRUK 1) 

b) uchwały w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności 

za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z  wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 

również trybu ich pobierania. (DRUK 2) 

Kierownik MOPS Aneta Łopyta przedstawiła projekty uchwał.  

Nie było uwag.  

 

c) sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego za rok 2022. (DRUK 3) 

d) uchwały w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego pn. „Jagódki” w Tadzinie. 

(DRUK4) 

e) uchwały w sprawie utworzenia punktu przedszkolnego pn. „Jagódki II” w Tadzinie. 

(DRUK 5) 

f) uchwały w sprawie ustalenia planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli zatrudnionych w szkołach i przedszkolu prowadzonych przez Gminę 

Rzgów oraz określenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat za kształcenie 

pobierane przez uczelnie i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i formy, na 

które dofinansowanie będzie przeznaczone w 2023 r. (DRUK 6) 
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g) uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu, uwzględnianej przy 

obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów 

niepełnosprawnych oraz rodziców. (DRUK 7) 

 

Projekty uchwał omówiła gł. specjalista ds. oświaty Marta Pietrusińska i inspektor ds. oświaty 

Paulina Biesiacka. Pani Marta Pietrusińska zaznaczyła, że z uchwał dotyczących utworzenia 

punktów przedszkolnych w Tadzinie należy wykreślić datę 1 września 2023 r., która została 

wpisana jako dzień utworzenia placówek. Placówki mają być utworzone z dniem podjęcia 

uchwały.  

Nie było uwag.  

 

h) uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rzgów na lata 

2023-2034. (DRUK 8) 

i) uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rzgów na rok 2023. (DRUK 9) 

 

Projekty uchwał omówiła Skarbnik Anna Czarnocka. Pani Skarbnik zaznaczyła, że do sesji 

dojdzie jeszcze jedna zmiana, którą omówiła Kierownik Inwestycji Iwona Kowalczyk.  

Kierownik Inwestycji wyjaśniała, że chodzi o przebudowę ulic na Gospodarzu, zadanie 

dofinansowywane z Polskiego Ładu. Na zadanie wpłynęły 3 oferty, trwa weryfikacja, przy 

czym w umowie jest zapis, że zamawiający przewiduje zaliczkę 2% w ciągu 21 dni od 

zawarcia umowy.  Dodatkowo należy uwzględnić waloryzację, która przysługuje wykonawcy 

przy umowach zawartych na okres dłuższy niż 6 miesięcy. Umowa została przygotowana na 

okres 12 miesięcy przez referat zamówień publicznych.     

Członek komisji Kordian Skalski zapytał dlaczego w umowie przewidziano waloryzację.   

Kierownik Inwestycji wyjaśniła, że nie ona przygotowywała umowę tylko referat zamówień 

publicznych. Zakres prac nie jest tak obszerny, aby umowa była zawarta na jeden rok. 

Kierownik dodała, że od tego roku wprowadza zmiany w postępowaniach przetargowych, na 

pewno będzie możliwość negocjacji cen z oferentem czego dotychczas nie było. Ponadto w 

żadnej z umów nie było zabezpieczonego wadium.  

Radny Rafał Kluczyński uważa, że referat zamówień publicznych od dawna działał na szkodę 

urzędu i mieszkańców i obecne działania Burmistrza dotyczące wymiany kadry w Urzędzie są 

bardzo dobre.  

Członek komisji Kordian Skalski zapytał gdzie odpowiedzialność radców prawnych, którzy 

podpisują umowy. Dlaczego nie zwrócono dostarczającej uwagi na zapisy umowy, które nas 

zabezpieczają.  

Kierownik Inwestycji powiedziała, że wadium nie zabezpiecza umowy a ofertę. Ważna jest 

gwarancja zabezpieczenia umowy. 

Radny Radosław Pełka zapytał o nową pozycję 15 tys. zł na inwestycje. 

Kierownik Inwestycji Iwona Kowalczyk wyjaśniała, że chodzi o drobne wydatki, typu 

wykonania map czy wykonanie ekspertyzy. 

 

j) uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami  bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Rzgów w 2023 roku. (DRUK 10) 

k) uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Hucie Wiskickiej i Grodzisku. (DRUK 11) 

l) uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w Prawdzie. (DRUK 12) 

 

Projekty uchwał omówiła Kierownik Justyna Błach. Nie było uwag.  

 

m) uchwały w sprawie określenia wysokości górnych stawek opłat za usługi opróżniania 

zbiorników bezodpływowych oraz osadników w instalacji przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych od właścicieli nieruchomości na terenie 

Gminy Rzgów. (DRUK 13) 
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Projekt uchwały omówiła Magdalena Górska.  

Członek komisji Wiesław Gąsiorek uważa, że zaproponowane kwoty są krzywdzące dla 

mieszkańców. 

Radny Radosław Pełka powiedział, że są to kwoty sankcyjne.  

 

n) uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet przysługujących radnym 

Rady Miejskiej w Rzgowie oraz zwrotu kosztów podróży służbowej. (DRUK 14) 

o) uchwały w sprawie upoważnienia Wiceprzewodniczących Rady Miejskiej w Rzgowie 

do wystawiania polecenia wyjazdu służbowego dla Przewodniczącego Rady Miejskiej 

w Rzgowie. (DRUK 15) 

p) uchwały w sprawie ustalenia zasad wypłacania diet sołtysom oraz zwrotu kosztów 

podróży służbowej. (DRUK 16) 

 

Nie było uwag. 

 

Ad.5 i 6. 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Adam Stawiany przedstawił dwa projekty 

uchwał z uwzględnieniem uwag ze strony Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi.  

Radny Radosław Pełka przedstawił swoje uwagi do projektów uchwał: 

- brak konsekwencji w stosowaniu nazw, tzn. przedsiębiorca prowadzący działalność 

gospodarczą zamiennie z podmiotem uprawnionym; 

- zwolnienie osoby kompostującej z możliwości posiadania worka na bioodpady; 

- niepoprawny zapis o wielkości pojemnika na odpady; 

- wprowadzenie zapisu „w szczególności”; 

- zbieranie nieczystości zwierząt domowych w miejscach publicznych; 

- pominięcie ogródków działkowych w regulaminie.  

Radny Rafał Kluczyński poprosił o przedstawienie zmian jakie zostały wprowadzone w 

projektach uchwał.  

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Adam Stawiany przedstawił zmiany jakie 

zostały wprowadzone w związku z rozstrzygnięciem nadzorczym.  

Z-ca przewodniczącego komisji Jan Spałka zapytał co z nieruchomościami zagrodowymi, 

które nie są w regulaminie uregulowane, mówi się tylko o zabudowie siedliskowej.  

Radny Rafał Kluczyński obawia się czy w regulaminie zostały wprowadzone tylko te zmiany, 

na które zwracał uwagę Wojewoda czy dodatkowo wprowadziliśmy własne zapisy.  

Pani mecenas Joanna Bonowicz-Bednarek wyjaśniała, że orzecznictwo zakresie gospodarki 

komunalnej nie jest jednolite i bardzo ciężko przyjąć dobre rozwiązania w regulaminie.  

Członek komisji Jarosław Świerczyński zaproponował, aby zlecić na zewnątrz napisanie 

regulaminu specjaliście w zakresie gospodarki komunalnej.  

Burmistrz poprosił radnych, aby jeszcze raz przyjęli przedstawione uchwały, a jeżeli będą 

uwagi po raz kolejny wtedy zostanie to zlecone specjaliście. 

Członek komisji Kordian Skalski zapytał czy gmina posiada pojemniki na odpady tekstylne. 

Co z odpadami niebezpiecznymi. Kompostowanie odpadów zgodnie ze sztuką ogrodniczą. 

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej Adam Stawiany wyjaśnił, że punktami na 

tekstylia są pojemniki PCK. Chemikalia i odpady niebezpieczne przyjmowane są w PSZOK.  

Członek komisji Kordian Skalski uważa, że w regulaminie powinno być wskazane, że odpady 

przyjmowane są na PSZOK. 

 

Ad.7. 

Radny Przemysław Szczech zapytał jak wygląda sytuacja z mpzp na Romanów, Kiedy 

zacznie obowiązywać plan?  

Burmistrz wyjaśnił, że wpłynęły uwagi do mpzp ale zostaną wysłane wyjaśnienia w tej 
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sprawie i prawdopodobnie plan zacznie w niedługim czasie obowiązywać.  

 

Ad.8. 

Wobec wyczerpania porządku posiedzenia Z-ca Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 

Jan Spałka zamknął posiedzenie Komisji Rewizyjnej o godz. 11:40. 

 

Protokołowała:         Przewodniczył:  
 

               Z-CA PRZEWODNICZĄCEGO  

               KOMISJI  REWIZYJNEJ  

          

 

              Jan Spałka   

 


